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Hlasování probíhá hlasovacím zařízením

Jednání řídí předseda Mareš

k bodu 1. - Sdělení předsedy

- přijato usnesení č. 36 k heraldice – 1. hlas. – 15 pro

k bodu 2. – státní rozpočet na rok 1999, kapitola 334 – Ministerstvo kultury
Bod odůvodnil  za omluveného min. Dostála nám. Novák a nám. Paluska, za

Ministerstvo financí řed. Volf, zpravodajskou zprávu přednesl posl. Talíř.
Rozprava:
- řed. Volf – o příjmy rozpočtových organizací je rozpočet zvýšen (např. nájemné),
Praha 2000 v září činila 60 mil. potom byla snížena jako ostatní o 3 % nikoli o 17 %,
jde o chybu
- posl. Klanica – pozastavuje se nad zvýšením výdajů na církve, které rostou (dle posl.
Talíře o 22 %, dle řed. Volfa o 24 %), považuje tento růst za neoprávněný a požaduje
vysvětlení, kolik je duchovních a jaký je jejich průměrný plat
řed. Richter (MK) – platy jsou stejné jako u rozpočtové sféry, průměrný plat je 10.807
Kč
- nám. Paluska je 2.861 duchovních celkem
- posl. Kučera – podporuje zvýšení prostředků na oba programy (viz návrh usnesení
níže), požaduje vysvětlení k poklesu příjmů u rozvoje sítí knihoven
- posl. Turek – v rozpočtu nejsou uvedeny žádné prostředky na národnostní menšiny
- nám Novák – tyto jsou v kapitole VPS
- posl. Rozehnal – zajímal se o stav rekonstrukce letohrádku Kinských, je-li začleněna
do Prahy 2000
- nám. Novák – zde jde o majetkoprávní problém, protože vlastníkem je hl. m. Praha, je
začleněno do akce Praha 2000, je jiný vlastník budovy a jiný uživatel,  nyní se činí
kroky k převedení do vlastnictví státu, který užívá a Praha s tím souhlasí
- posl. Talíř – finanční prostředky na sítě nejsou zkráceny, činí 1,54 % loňska
- posl. Kostrhun – souhlasí s akcí Praha 2000, upozornil na nedostatečné prostředky
na  nákup  předmětů  kulturní  hodnoty,  která  je  ve  výši  23  mil.,  považuje  toto  za
nedostatečné, navrhuje posílení rozpočtu v této položce
- předs. Mareš – upozornil  na konferenci  ve Washingtonu o navrácení židovského
majetku
- nám. Novák – výkupy – bylo by pro příští dva roky potřeba po 100 mil. Kč a poté by
20 mil.  postačovalo,  ve věci  Washingtonské konference vláda zahájila  práce,  nyní
probíhá šetření a identifikace
návrh usnesení:
- posl. Talíř
 výbor

                       I. doporučuje  Poslanecké  sněmovně  vyslovit  souhlas  s  předloženým  návrhem
Státního rozpočtu kapitola Ministerstva kultury s těmito připomínkami:
1. snížení kapitoly  VPS o 278 mil. – 5. hlas. – 18,0,1
2. posílení kapitoly MK o 93 mil. na program regenerace MPR – 2. hlas.  – 16,0,3
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3. posílení kapitoly MK o 35 mil. na program ochrany architekton. dědictví – 3. hlas. –
16,0,3

4. posílení  kapitoly  MK o 150 mil.  na položku kulturní  akce Praha kulturní  město
Evropy – 4. hlas. – 16,0,3

posl. Kučera - 
a)  žádá  rozpočtový  výbor,  aby  vytvořil  účelovou  rezervu  v  kapitole  Všeobecná
pokladní  správa  ve  výši   13  mil.   Kč  pro  dostavbu  vyhořelého  divadla  Šumperk.
Uvedené prostředky přesunout ze zdrojů, které vyplynou ze souhrnného projednávání
státního rozpočtu za rok 1999 – 7. hlas. – 16,0,3

posl. Pleva – 
vnitřním přesunem v kapitole v programu č. 334 010 -  Pořízení a tech. obnova invest.
majetku  knihoven,  muzeí,  galerií  a  divadel  v působnosti  MK   zařadit  položku
UMPRUM, Husova 14 Brno v celkové částce 30 mil. Kč (3,5 mil. systémová dotace a
26,5 mil. individuální dotace)     a o tuto částku 30 mil. snížit  položku 334010 99 24
999 – soubor podlimitních prací na částku 100,249 – 6. hlas. – 15,0,4

 
                       II. pověřuje zpravodaje J. Talíře, aby toto usnesení odůvodnil na jednání

rozpočtového výboru za účasti ostatních zpravodajů

celkové usnesení -  8. hlas. – 19 (všichni) pro

k bodu 3. - rozpočet Státního fondu kultury ČR na rok 1999
Bod odůvodnil  nám. Paluska a ing. Erben za MK, za MF řed. Volf,  zpravodajskou
zprávu přednesl posl. J. Ježek
Rozprava:
- posl. Klanica – zajímal se o současný stav v kauze „Lotynka“
- ing. Erben – MK  zajistilo firmu, která ho zastupuje v těchto věcech, v současné době
je podána žaloba na  prokazatelných 47 mil. Kč, ale existující dluh je 609 mil. a z toho
polovinu dluží stát, pohledávka je pravděpodobně nedobytná
- posl. Talíř – jak vypadá šetření této kauzy
- nám. Paluska – v říjnu 1998 přišlo oznámení, že se trestní stíhání zastavuje

- posl. Ježek návrh usnesení: 

výbor
I.  doporučuje Poslanecké sněmovně vyslovit souhlas s předloženým návrhem 
rozpočtu Státního fondu kultury na rok 1999
III.pověřuje zpravodaje, aby toto usnesení odůvodnil na jednání rozpočtového výboru
při projednávání státního rozpočtu za rok 1999 se zpravodaji výborů – 9. hlas. – 18,0,1

                      II.  d o p o r u č u j e Ministerstvu  kultury  řešit  v průběhu  roku  1999  otázku  dalšího
působení  Státního  fondu  kultury  jakožto  nástroje  mimorozpočtového  financování
kulturních  aktivit,  zvláště  s ohledem  na  jeho  právní  postavení  a  otázky  jeho
financování – 10. hlas. – 16,0,3
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k  bodu 4. - rozpočet Státního fondu ČR  pro podporu a rozvoj  kinematografie
na rok 1999
Bod opět odůvodnil nám. Paluska a ing. Erben, za MF řed. Volf zpravodajskou zprávu
přednesl posl. A. Rozehnal, který navrhl usnesení: výbor
I.  doporučuje Poslanecké sněmovně vyslovit souhlas s předloženým návrhem 
rozpočtu Státního fondu pro podporu a rozvoj kinematografie na rok 1999
II.pověřuje zpravodaje, aby toto usnesení odůvodnil na jednání rozpočtového výboru
při  projednávání státního rozpočtu za rok 1999 se zpravodaji  výborů – 11. hlas. –
18,0,1

a doprovodné usnesení: výbor
                      žádá správce Státního fondu  pro podporu a rozvoj české kinematografie o 

vypracování dlouhodobé koncepce fondu se zřetelem na kumulaci a kapitalizaci 
části nedaňových příjmových prostředků. – 12. hlas. – 16,0,9

12.30 až 13.30 hod. oběd

k bodu 5. - státní rozpočet na rok 1999, kapitola 361 - Akademie věd
Bod odůvodnil předs. Akademie věd prof. Zahradník, za MF řed. Volf,
zpravodajskou zprávu přednesl posl. Z. Klanica
Rozprava:
- posl. Matějů – AV využívá nejen svůj rozpočet, ale i grantů, což doporučuje rozšířit a
je připraven v kapitole GA toto navrhnout, zmínil se o otázce platů
-  řed.  Volf  –  hlavně  vidí  problém  v tom,  že  je  stejný  platový  řád  pro  všechny
pracovníky  rozpočtových organizací
- doc. Petrus – souhlasí s posl. Matějů a přimlouvá se za podporu návrhu zákona,
který snad bude předložený a bude měnit AV na veřejnoprávní instituci
- posl. Kučera – souhlasí se změnou platového systému, ale doporučuje, aby první
krok učinila AV
- prof. Zahradník – již se na tom pracuje spolu s Radou vlády pro vědu a výzkum 
- posl. Klanica – dotaz na řed. Volfa, kde hledat rezervy
- řed. Volf – využívat společných pracovišť s VŠ
- doc.  Šebo – společné využívání  vědců a VŠ již se děje,  apeloval  na stabilizaci
mladých vědeckých pracovníků a navrhoval zdroj – rezort obrany. Náklady na armádu
enormně rostou
-  prof.  Zahradník  –  pozval  členy  výboru  na  adventní  podvečerní  setkání  nebo  i
v novém roce

- posl. Klanica návrh usnesení: výbor
                      I. doporučuje Poslanecké sněmovně vyslovit souhlas s předloženým návrhem rozpočtu

Akademie věd na rok 1999 
II.pověřuje zpravodaje, aby toto usnesení odůvodnil na jednání rozpočtového výboru
při  projednávání státního rozpočtu za rok 1999 se zpravodaji  výborů – 13. hlas. –
zmatečné, 14. hlas. – 17 (všichni) pro

k bodu 6. - státní rozpočet na rok 1999, kapitola 321 - Grantová agentura
Bod odůvodnil prof. Štulík a dr. Pacák z  Grantové agentury, řed. Volf z MF
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zpravodajem byl   posl.  P. Matějů,  který  navrhl  usnesení,  k němuž se vztahovala  i
rozprava, poslanci si vyžádali krátkou přestávku na jeho projednání před hlasováním

usnesení: výbor
I.  d o p o r u č u j e Poslanecké  sněmovně   vyslovit  souhlas  s  předloženým

návrhem   Státního   rozpočtu  na  rok   1999  –   kapitola
321 Grantová agentura  s těmito připomínkami:

1. zvýšit celkový rozpočet kapitoly 321 - Grantové agentury o částku 43.600 tis. Kč
2. požaduje aby Grantová agentura uvedeného zvýšení  rozpočtu použila:
a) na zřízení odborné sekce programů společných vědeckých pracovišť s tím, že

o 1.600 tis Kč posílí  neinvestiční prostředky - z toho 1 mil. na institucionální
prostředky a  zvýšení závazného limitu pracovníků na 31

b) na posílení položky účelové prostředky o 42 mil. Kč.
3. Grantová agentura do 31. 3.  1999 předloží  výboru pro vědu, vzdělání,  kulturu,

mládež a tělovýchovu  návrh  na posílení  prvků transparentnosti,  objektivnosti  a
nezávislosti v hodnocení přihlášek o granty 

II. p o v ě ř u j e zpravodaje  posl.  P.  Matějů,  aby  toto  usnesení  odůvodnil  na
jednání rozpočtového výboru za účasti ostatních zpravodajů. – 15. hlas. – 16 (všichni)
pro

2. usnesení: výbor
I. ž á d á v souladu s ustanovení § 103 odst. 3 zákona o jednacím

řádu  hospodářský  výbor,  aby  při  projednání  návrhu  státního
rozpočtu  -  kapitoly  Ministerstvo  průmyslu  a  obchodu projednal
tuto změnu:

z kapitoly Ministerstvo průmyslu a obchodu převést 43.600
tis. Kč z prostředků pro vědu a výzkum  (program č. 322 920) do
kapitoly Grantová agentura  - 16. hlas. – 16 (všichni) pro

k bodu 7. - státní rozpočet na rok 1999, kapitola 372 - Rada ČR pro rozhlasové a
televizní vysílání
Bod  odůvodnil  před.  Rady  J.  Josefík,   za  MF  ing.  Cysař,  zpravodajskou  zprávu
přednesl posl. M. Kučera, který navrhl zvýšení rozpočtu o 2.925 tis.
Rozprava:
- posl. Pleva a posl. Dostálová vyslovili souhlas

usnesení: výbor
                      I. doporučuje Poslanecké sněmovně vyslovit souhlas s předloženým návrhem rozpočtu

Rady ČR pro rozhlasové a televizní vysílání na rok 1999  s touto připomínkou – posílit
rozpočet Rady o 2,925 tis. Kč
II.pověřuje zpravodaje, aby toto usnesení odůvodnil na jednání rozpočtového výboru
při projednávání státního rozpočtu za rok 1999 se zpravodaji výborů – 17. hlas. – 16
(všichni) pro
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10. 12. 1998
k bodu 8.  -  státní  rozpočet  na rok 1999,  kapitola  333 -  Ministerstvo školství,
mládeže a tělovýchovy
Bod odůvodnil ministr Zeman, nám. Průša, řed Bernard za MŠMT, řed. Volf za MF,
zpravodajskou zprávu přednesl  posl.  V. Brousek
Obecná rozprava:
-  min. Zeman – 17% zvýšení platu vede k tomu, že samozřejmě dostanou nejvíce
přidáno  ti,  co mají nejvyšší  příjem, pro  budoucnost  se uvažuje,  že rozpočet  bude
nejvíce zvýšen  v oblasti investic a provozních prostředků
- posl. Bartoš – jsou pro oblast investic  vypracována kritéria pro jejich přidělování, kdo
má osobní  odpovědnost,  u  normativů  –  existuje  zpětná  informační  vazba,  existují
mechanismy vedoucí k šetření
- posl. Kučera – dříve se prohazardovala spousta prostředků, normativ považuje za
něšťastné řešení, jde o honbu na žáka na úkor kvality, varuje před rozbitím ZUŠ
- posl. Matějů – 17% zvýšení platů je nezbytné, mělo by ale jít o posílení vlivu vzdělání
a oslabení vlivu věku, upozorňuje na situaci ve škole Hnojník
- posl. Svobodová – na str. 7 návrhu odložené platby, jak budou řešeny případy, dojde-
li k výpovědi
- posl. Pícl – navázal na posl. Svobodovou - co se skrývá pod částkou 2 mld. je ještě
možnost žádat vládu o provedení úhrady, co bude pro budoucnost, dříve protidrogová
prevence, nyní protidrogová prevence a prevence kriminality – co se za tím skrývá
- posl. Brousek – ZUŠ v okrese Plzeň sever jsou nyní převedeny na obce a dobře to
funguje, EU poplatky – jak jsou úspěšné programy
-  posl.  Turek  –  upozornil  na  profesní  růst  učitelů,  obce  jsou  zadluženy  –  hrubé
zadlužení obcí je 6 mld.
- předs. Mareš – dluh minulosti není jen výše platů, ale i jejich struktura
- posl. Šojdrová – upozorňuje na nedostatek prostředků na provoz škol (3%), kariérní
růst,  kvalita  ČŠI  byla  vyšší  –  očekává  se  reforma  v ČŠI,  v oblasti  TV  a  sportu
doporučuje spolupráci s MF
- min. Zeman – peníze školy dostaly, jak s nimi naloží není věcí MŠMT, zvyšují se tarify
a  nikoli  nadtarify,  proto  tyto  reálně  poklesnou,  tvrzení  ředitelů  soukr.  škol  nejsou
pravdivá,  k budoucnosti  ZUŠ  –  další  nárůst  není  možný,  nejsou  prostředky,  ale
dosavadní se rozhodně nebudou rušit, změna kvalifikačních tabulek – vláda je proti
oddělení platů učitelů od ostatních pracovníků státní správy, ale je možno toto řešit
kariérním růstem, koncepce učňovského školství je v řešení, 2 mld. jsou  pomůcky,
opravy, zvyšující se ceny energií a služeb, havárie, reálný přebytek v SR není, ale je
schodek, není kde žádat, 8 + 8 mld na protidrogovou a krimin. prevenci – činěny kroky
ke  spolupráci  s dalšími  rezorty,  programy  EU  a  Phare  jdou  mimo  MŠMT,  VŠ
nepodléhají  zákonu  o  platu  pracovníků  rozpočtovách  organizací,  inspekce  je  v
rekonstrukci
-  nám.  Průša  –  změna  financování  zahraničních  studentů  –  budou-li  studovat
v českém jazyce budou na normativu, v zahraničním jazyce jako samoplátci.  Je cca
3.000 tudentů, z toho 70% na normativ
-  řed. Bernard – kritéria  v oblasti  investic  – 1. priorita  oblast restitucí,  2. priorita  –
rozestavěné stavby, zpětné vazby jsou, jde o 23.000 rozpočtových míst – kontrola
rozpočtových  vydání  a  to  průběžná  i  následná,  motivace  k neplýtvání  –  výsledek
hospodaření, normativy – 1/3 provozních výdajů je podle počtu studentů, cca 70% jako
fixní náklady na učebny a třídy, proti honbě na žáka pomůže státní maturita, finanční
toky u soukromých škol jsou stejné jako letos + 3,9% nárůst, ZUŠ pod obcí – 10%
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hradí  obec,  90% hradí  stát,  nájemné bude  uhraženo,  žádná  výpověď  nehrozí,  u
učňovských škol je 1/3 nákladů hrazena z prací žáků

Podrobná rozprava:
(návrhy + jejich hlasování)
- posl. Dostálová - žádá rozpočtový výbor, aby v kapitole Všeobecná pokladní správa
do programu 398 210 “Výstavba a technická obnova školských zařízení v působnosti
okresních úřadů a obcí”  zařadil položku   "Individuální dotace   -  Základní škola
Litovel  -  10 mil." a o tuto částku snížit   vládní rozpočtovou rezervu – 19. hlas. –
11,0,4

- posl. Turek a Matějů - a) žádá rozpočtový výbor, aby v kapitole Všeobecná pokladní
správa  v programu  398  210  “Výstavba  a  technická  obnova  školských  zařízení
v působnosti okresních úřadů a obcí v položce 3982 10 1961 060 změnil text takto:
slova  “Polská  základní  škola  Hnojník – modernizace  a  přístavba”  se  vypouštějí  a
nahrazují se slovy  “Základní škola Hnojník – modernizace a dostavba české a
polské ZŠ”, 

b) žádá obecní úřad, aby do 6. ledna 1999 doručil  do rozpočtového výboru
specifikaci objemu dané částky  do české a do polské školy – 20. hlas. 15 (všichni) pro

- posl. Dostálová -  žádá rozpočtový výbor, aby v kapitole Všeobecná pokladní správa
do programu 398 210 “Výstavba a technická obnova školských zařízení v působnosti
okresních úřadů a obcí”  zařadil  položku  "Individuální dotace  -  Základní škola
Lichkov – zahájení výstavby    10 mil." a o tuto čásku snížit vládní rozpočtovou
rezervu – 21. hlas. 11,0,4

-  posl.  Kučera  -  žádá  rozpočtový  výbor, aby  vytvořil  účelovou  rezervu  v  kapitole
Všeobecná pokladní správa ve výši 100 mil. Kč na financování programů SOCRATES,
LEONARDO a YOUTH FOR EUROPE, kterých se Česká republika účastní na základě
Dodatkového protokolu k Evropské dohodě.  22. hlas. – 15 (všichni) pro

- posl. Kučera -  žádá rozpočtový výbor, aby v kapitole Všeobecná pokladní správa do
programu 398 210 “Výstavba  a technická obnova školských zařízení  v působnosti
okresních úřadů a obcí”  zařadil položku   "Individuální dotace  -  Základní umělecká
škola Ústí nad Orlicí – zahájení výstavby   -  20 mil." a o tuto částku snížil vládní
rozpočtovou  rezervu
žádá, aby Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy výstavbu ZUŠ Ústí nad Orlicí

začlenil  do projektů, které jsou uvedeny v kapitole
restitučních nároků – 23. hlas. – 11,0,4

-  posl.  Pleva  -  žádá  rozpočtový  výbor,  aby  v kapitole  MŠMT v programu 333010
„Pořízení  a  tech.  obnova  invest.  majetku  ve  správě  vysokých  škol  v položce
333105924026 VUT Centrum VUT v Brně, Antonínská 1, částku 48 mil. zvýšil o 52
mil. na celkovou částku 100 mil. Tuto částku vyčlenit z vládní rozpočtové rezervy –
24. hlas. – 14,0,1

- posl. Šojdrová -  žádá rozpočtový výbor, aby v kapitole MŠMT do programu 333010
“Přízení a tech. obnova invest.  majetku ve správě vysokých škol”   zařadil  položku
"Individuální dotace  -  Morfologické centrum, Masarykova univerzita Brno   -  25
mil." a tuto částku vyčlenit z vládní rozpočtové rezervy – 25. hlas. – 14,0,3

7



-  -

-  posl.  Bubník  -  žádá Ministerstvo  školství,  mládeže  a  tělovýchovy  v  kapitole  V.
Zájmová činnost  v oblasti  mládeže a tělovýchovy přijmout znění  uvedené v prvním
návrhu, a to v rámečku v odst. 2 vypustit slova „bude při rozpisu rozpočtu zvážena
možnost  vyčlenit  dotace“  a  nahradit  slovy  „budou  při  rozpisu  rozpočtu  vyčleněny
dotace„ a vypustit větu  „Při rozdělení do 3 let by tato částka činila ročně 89 mil. Kč“ a
nahradit větou: „Při rozdělení do 3 let bude vyčleněna ročně částka 89 mil. Kč.“ – 26.
hlas. – 17 (všichni) pro

- posl. Bubník – doprovodné usnesení - I. podporuje projekt sportovního a rekreačního
areálu  Velký Osek,  který  bude sloužit  pro  účely  rozvoje
mládežnického sportu,

II. doporučuje realizovat tento projekt – 27. hlas. – 17 (všichni) pro

- posl. Bubník - žádá rozpočtový výbor vyčlenit v kapitole Všeobecná pokladní správa
80. mil. Kč na zabezpečení investic občanských sdružení v tělovýchově a sportu a o
těchto 80 mil. snížit vládní rozpočtovou rezervu – 28. hlas. – 10,0,6
celkové usnesení: výbor

                      I. doporučuje Poslanecké sněmovně vyslovit souhlas s předloženým návrhem rozpočtu
Ministerstva školství,  mládeže a tělovýchovy  - kapitola 333 na rok 1999  s těmito
připomínkami
II.pověřuje zpravodaje, aby toto usnesení odůvodnil na jednání rozpočtového výboru
při projednávání státního rozpočtu za rok 1999 se zpravodaji výborů – 29. hlas. – 17
(všichni) pro
další doprovodné usnesení navrhl posl. Brousek
 I.  žádá Ministerstvo školství,  mládeže a tělovýchovy o předložení transparentního
systému přidělování investičních dotací a kritéria, podle kterých se přidělují NIV na ŠÚ
z pohledu standardu i nadstandardu do 31. ledna 1999; - 30. hlas. – 11,0,6
II. žádá Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy o předložení všech úspěšných i
neúspěšných projektů souvisejících se vzděláváním a garantovaných ministerstvem,
včetně získaných prostředků z EU za rok 1997, 1998 a očekávaných na rok  1999 do
31. března 1999. – 31. hlas. – 14,0,3

k bodu - 9. různé

- posl. Matějů – informoval o dopise doc. Večerníka (je přílohou tohoto zápisu) s tím,
že touto problematikou se bude zabývat podvýbor pro vědu dne 15. 12. a dne 16. 12.
se předs. Mareš a další dva poslanci zúčastní jednání dozorčí rady GA

- posl. Kostrhun informoval o vyřízení petic (kostel sv. Michala a letohrádek Kinských)

k bodu 10. - schválení termínu a programu příští schůze

-  vzhledem  k tomu,  že  dnes  odpoledne  bude  organizační  výbor  rozhodovat  o
harmohogramu prací PS, bude při schůzi PS v lednu svolána krátká schůze výboru,
kde bude schválena pozvánka na nejbližší schůzi
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-  -

        Radim  T u r e k   v. r.                                                  Petr  M a r e š   v.  r.
   ověřovatel            předseda

 výboru pro vědu, vzdělání,                     výboru pro vědu, vzdělání, 
kulturu, mládež a tělovýchovu                          kulturu, mládež a tělovýchovu
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